

Title (en)
PRINTER AND METHOD FOR PRINTING ITEMS

Title (de)
DRUCKANLAGE UND VERFAHREN ZUM BEDRUCKEN VON DRUCKGUT

Title (fr)
SYSTÈME D'IMPRESSION ET PROCÉDÉ D'IMPRESSION DE PRODUITS À IMPRIMER

Publication
EP 4289631 A1 20231213 (DE)

Application
EP 22178212 A 20220609

Priority
EP 22178212 A 20220609

Abstract (en)
[origin: WO2023237254A1] The invention relates to a printing system (10) for printing printing products, comprising multiple digital printing stations (14) comprising at least one pre- and/or post-treatment station (18, 20, 22), multiple printing product supports (40) for receiving a printing product and transporting the printing product to the stations (14, 16, 18, 20, 22), and at least one plane (12a, 12b, 12c). Each of the printing product supports has a dedicated drive, a steerable chassis (42), and a control unit for independently moving the printing product support on the at least one plane. According to the invention, a first and second plane (12a, 12b, 12c) are provided which are formed substantially as continuous surfaces. Furthermore, the stations are arranged on the planes, on which the printing product supports can be freely moved. Additionally, a transport device (50) is provided which allows a printing product support to be transferred from a first plane to a second plane. The invention additionally relates to a method for operating such a printing system.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Druckanlage (10) zum Bedrucken von Druckgut mit mehreren Digitaldruckstationen (14) mit mindestens einer Vor- und/oder Nachbehandlungsstation (18, 20, 22), mehreren Druckgutträgern (40) zum Aufnehmen eines Druckgutes und zum Transportieren des Druckgutes zu den Stationen (14, 16, 18, 20, 22) und mindestens einer Ebene (12a, 12b, 12c). Hierbei haben die Druckgutträger jeweils einen eigenen Antrieb, ein lenkbares Fahrgestell (42) und eine Steuereinheit zum unabhängigen Verfahren der Druckgutträger auf der mindestens einen Ebene. Entsprechend der Erfindung sind eine erste und eine zweite Ebene (12a, 12b, 12c) vorgesehen, welche im Wesentlichen als durchgehende Fläche ausgebildet sind. Ferner sind die Stationen auf den Ebenen angeordnet, auf denen die Druckgutträger frei verfahrbar sind. Zusätzlich ist eine Transporteinrichtung (50) vorgesehen, welche den Transfer eines Druckgutträgers von einer ersten auf eine zweite Ebene ermöglicht. Außerdem betrifft die Erfindung ein Verfahren zum Betrieb einer derartigen Druckanlage.

IPC 8 full level
B41J 3/407 (2006.01)

CPC (source: EP)
B41J 3/4078 (2013.01); **B41J 3/543** (2013.01); **B41J 3/546** (2013.01); **B41J 11/0015** (2013.01); **B41J 11/002** (2013.01); **B41J 11/007** (2013.01); **B41J 11/0095** (2013.01); **B41J 13/0009** (2013.01); **B41J 13/009** (2013.01)

Citation (applicant)
• WO 2009146767 A1 20091210 - MHM SIEBDRUCKMASCHINEN GMBH [AT], et al
• EP 2509791 B1 20131016 - ARIOLI S P A [IT]
• EP 3121015 A1 20170125 - AEOON TECH GMBH [AT]
• WO 2020025130 A1 20200206 - SCHIESTL ANGELO [AT]

Citation (search report)
• [X] WO 2018083164 A1 20180511 - TONEJET LTD [GB]
• [A] EP 2033795 A1 20090311 - MIMAKI ENG KK [JP]
• [A] WO 2015052240 A1 20150416 - TILL GMBH [DE]

Designated contracting state (EPC)
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
BA ME

Designated validation state (EPC)
KH MA MD TN

DOCDB simple family (publication)
EP 4289631 A1 20231213; WO 2023237254 A1 20231214

DOCDB simple family (application)
EP 22178212 A 20220609; EP 2023061490 W 20230502